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Besvarelse af spørgsmål nr. 916 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 916 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 12. maj 2022. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Britt Bager (KF). 
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Spørgsmål nr. 916 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange personer der den 1. maj 

2022 stadig venter på at få udstedt og/eller fornyet deres våben-

tilladelser, jf. artiklen »Statsligt it-system rammer uden for ski-

ven og nedlægger jægere og skytter«, Jyllands-Posten den 12. 

maj 2022?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 

fra Politiets Administrative Center (PAC).  

 

PAC har oplyst, at der den 20. maj 2022 verserede 13.816 sager 

i de sagsområder, der er omtalt i den artikel, der er henvist til i 

spørgsmålet, vedrørende jægere og skytter. Opgørelsen omfatter 

følgende sagsområder: 

 

• Ansøgning om tilladelse til jagtvåben (herunder fornyelse af 

tilladelse til riffel, tilladelse til at erhverve en riffel, tilladelse 

til våbendele, indstikspibe og vekselsæt. Gruppen omfatter 

dog ikke hagl- og luftvåben) 

• Ansøgning om våbenpas 

• Ansøgning om godkendelse til våbenpåtegning (SKV 2) 

• Ansøgning om godkendelse til at få overladt våben i en skyt-

teforening (SKV 6) 

 

Af systemtekniske årsager er det på nuværende tidspunkt ikke 

muligt at indhente data bagudrettet, hvorfor ovenstående opgø-

relse er indhentet den 20. maj 2022. 

 

Det bemærkes, at ovenstående opgørelse er baseret på dataud-

træk fra Politiets Våbenregister. Opgørelsen er derfor behæftet 

med en vis usikkerhed, da registeret er et journaliserings- og 

sagsstyringssystem og ikke et egentligt statistiksystem. Endvi-

dere er systemet endnu ikke færdigudviklet eller endeligt imple-

menteret, hvilket desuden giver udfordringer ved samkøring af 

data mellem politiets andre IT-systemer. 

 

Det er tilsvarende ikke muligt på nuværende tidspunkt at op-

gøre, hvor mange individuelle personer der afventer behandling 

af en eller flere ansøgninger om våbentilladelse mv. Rigspolitiet 

kan i den forbindelse oplyse, at en våbentilladelse som hoved-

regel kun kan omfatte ét våben, jf. våbenlovens § 6 b, stk. 2. En 

person kan have flere verserende sager, hvorfor der antageligvis 
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er færre personer, der er påvirket af de forøgede sagsbehand-

lingstider, end det oplyste antal verserende sager.” 
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